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Fechet: AFM a alocat cel mai ambiţios buget pentru Programul ‘‘Casa Verde 
Fotovoltaice’’ | AGERPRES • Actualizează lumea. 

Administraţia Fondului pentru Mediu (AFM) a alocat cei mai mulţi bani pentru 
Programul "Casa Verde Fotovoltaice", sesiunea 2024, care se va derula în perioada 
27 septembrie - 8 octombrie, a declarat miercuri ministrul Mediului, Apelor şi 
Pădurilor, Mircea Fechet. 
 
"Este de departe cel mai ambiţios buget pe care AFM l-a pus la bătaie vreodată. Am 
alocat în acest an două miliarde de lei. Dacă ne uităm la trendul pentru bugetul 
aferent ‘Casa Verde’, panouri fotovoltaice, putem să constatăm că bugetul a crescut 
de la an la an şi sunt convins că în anii care urmează vom păstra acelaşi trend. 
Bineînţeles că nu trebuie să ne limităm la panouri fotovoltaice", a precizat ministrul 
Mediului, la a XII-a ediţie a conferinţei "Energia în priză", organizată de ziarul Bursa. 
 
El a menţionat că ponderea energiei regenerabile prin panouri fotovoltaice 
dobândeşte din ce în ce mai mai mult teren şi "asta înseamnă nu doar facturi mai 
mici pentru acei români care se bucură de acele investiţii, dar înseamnă şi un mediu 
mai curat". 
 
Ministrul a spus că înţelege "frustrarea pe care o simt prosumatorii atunci când se 
trezesc scoşi din reţea", din cauza supraîncărcării, după ce au aşteptat să-şi vadă 
panourile puse pe casă şi nu se pot bucura de investiţii. "Din acest motiv am crescut 
cuantumul alocării financiare de la 20.000 la 30.000 lei pentru fiecare beneficiar, 
tocmai împreună cu finanţarea unor acumulatori în cuantum cu o capacitate de 
minim cinci kilowaţi, care ar trebui să asigure cel puţin o parte din energia 
consumată în acea gospodărie atunci când nu e soare pe timpul nopţii sau atunci 
când panourile solare nu produc", a subliniat Fechet. 
 
El a pledat, totodată, pentru investiţiile în tehnologiile de pompare, respectiv "acele 
acumulări hidrotehnice care folosesc energia electrică", pentru a se produce mai 
multă energie. 
 
"Fără îndoială că energia şi mediul, energia şi schimbările climatice sunt două teme 
atât de strâns legate, încât în multe state membre ale Uniunii Europene nici măcar 
nu se află în două ministere diferite. Poate din acelaşi motiv, şi planul naţional 
integrat Energie-Climă se face într-o colaborare între Ministerul Energiei şi Ministerul 
Mediului şi cred că, înţelegând toate aceste lucruri, putem să discutăm despre ceea 
ce avem deja astăzi, despre oportunităţile pe care le avem la dispoziţie şi despre 



ceea ce ne propunem", a mai spus Fechet. 
 
În opinia sa cea mai mare provocare este legată de costul pe care va trebui să îl 
asigurăm atunci când vom trece la o energie cu o pondere cât mai mare, 
regenerabilă. 
 
"Ar trebui ca banii pe care îi avem la dispoziţie în AFM şi, marea pondere a acestor 
sume vine din vânzarea certificatelor de gaze cu efect de seră, să se întoarcă în 
tehnologii care să reducă emisiile de gaze cu efect de seră şi tocmai din acest motiv 
încercăm să deschidem noi linii de finanţare pentru anumite chestiuni care n-au fost 
finanţate în trecut", menţionează şeful de la Mediu. El a dat ca exemplu energia 
produsă cu ajutorul gunoiului de grajd, unde România are din PNRR o finanţare 
peste 100 de milioane de lei. "Urmează să finanţăm producerea de energie electrică 
şi energie termică pentru astfel de capacităţi. Există astăzi investitori privaţi care au 
ales din surse proprii să adopte astfel de tehnologii, însă eu cred că trebuie să să 
folosim aceşti bani şi pentru astfel de lucruri", a mai declarat Fechet. 
 
Acesta a admis că de multe ori există blocaje chiar din partea Ministerului Mediului. 
"Încercăm să decarbonizăm sectorul energetic, încercăm să ardem mai puţin 
combustibili fosili, dar în acelaşi timp constatăm că durează un aviz de mediu un an 
sau mai mult pentru un parc eolian, ceea ce mie personal mi se pare ridicol. Până la 
urmă, într-o politică naţională pe care toată lumea o înţelege din punct de vedere al 
urgenţei, pe scară ierarhică, funcţionarii din fiecare agenţie de mediu din România, 
dar toată lumea trebuie să înţeleagă că aceste termene trebuie scurtate pe cât 
posibil", a mais spus ministrul. AGERPRES/(AS - autor: Cristian Anghelache, editor: 
Mariana Nica, editor online: Simona Aruştei) 
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program-pentru-sprijinirea-consumatorilor-industriali-senator--1360249 

România are nevoie de un program pentru sprijinirea  consumatorilor 
industriali, în condi ţiile în care consumatorul casnic nu înseamn ă valoare 
adăugată pentru economie, a afirmat miercuri Lorant Antal, preşedintele 
Comisiei pentru Energie, Infrastructura energetic ă şi Resurse Minerale din 
cadrul Senatului României.  
 
"Avem o problemă: nu avem consumatori industriali. Indiferent că ne raportăm la 
consumul energetic al Germaniei, Poloniei, Cehiei, Spaniei, în fiecare stat, peste 
60% dintre consumatori sunt industriali, adică economici. Nu consumatorul casnic o 
să însemne valoare adăugată, economic vorbind. Şi vă dau câteva exemple: noi, în 
cadrul Comisiei de energie am făcut şi acel Energymap, care este harta consumului 
de energie electrică şi gaze naturale pe fiecare judeţ, pe ultimii trei ani. În judeţul 
Tulcea, consumul de gaze naturale a scăzut cu 90%, în judeţul Galaţi consumul de 
gaze naturale a scăzut cu peste 50%, în judeţul Mureş, consumul de gaze naturale a 



scăzut cu peste 50%. Vă spun şi motivul: Tulcea, producţia de alumină, Azomureş 
Mureş, Galaţi, Arcelor Mittal", a menţionat Lorant Antal, la a XII-a ediţie a conferinţei 
"Energia în priză", organizată de ziarul Bursa. 
 
El a subliniat necesitatea ca, în programul de reindustrializare să fie şi "un program 
suport pentru că, dacă nu o să avem consumatori industriali, pe viitor o să avem 
probleme majore economice". 
 
Potrivit acestuia, consumul de energie electrică a scăzut în ultimii doi-trei ani. 
 
"Este adevărat că am început să folosim tehnologii mai eficiente energetic. Peste tot 
pe planeta asta strategiile economice sau industriale se bazează pe potenţialul de 
consum energetic şi pe consumul real energetic", a mai spus Lorant Antal. 
AGERPRES/(AS - autor: Nicoleta Bănciulea, editor: Mariana Nica, editor online: 
Simona Aruştei) 
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Man (ANRE): Astăzi autoritatea este sufocată de petiţii care se referă strict la 
facturare. 

Creşterea numărului de prosumatori în România este una haotică, în funcţie de 
fondurile obţinute de la Ministerul Mediului, dar şi de capacitatea fiecărei persoane 
fizice de a investi în acest sens, consideră Mircea Man, vicepreşedintele al Autorităţii 
Naţionale de Reglementare în domeniul Energiei (ANRE). 
 
"Astăzi vorbim de 150.000 de prosumatori şi până la finalul anului vorbim de 
200.000. Este o dezvoltare haotică, în funcţie de cum se obţin fondurile de la 
Ministerul de Mediului, de capacitatea fiecărei persoane fizice de a investi. Nu este o 
soluţie, câtă vreme nu s-a investit în sistemele de distribuţie de-a lungul timpului. 
Atragerea de fonduri europene este o prioritate. N-am văzut în PR4 (perioada a 
patra de reglementare, n.r.) că investiţiile pe fonduri europene au fost substanţiale. 
Am trecut printr-o criză energetică, a venit Guvernul cu subvenţie, mă întreb ce se va 
întâmpla din 1 aprilie anul viitor, 2025. Sunt întrebări pe care şi le pune populaţia. 
Astăzi, autoritatea este sufocată de petiţii care se referă strict la facturare. Aproape 
tot personalul de la control şi petiţii este blocat în activităţi de genul ăsta", a 
menţionat Mircea Man, la a XII-a ediţie a conferinţei "Energia în priză", organizată de 
ziarul Bursa. 
 
Potrivit acestuia, aşa cum au fost aprobate tarifele în perioada a patra de 
reglementare, se are "foarte mare grijă şi în perioada a cincea de reglementare". 
 
"Trebuie să vedem dacă tarifele pot fi suportate de către cetăţeni. Nu cred că astăzi 
sau într-un program de reglementare eu pot să vin şi să fac investiţii foarte mari, 
ştiind că operaţia va ieşi bine, dar pacientu-i mort. Adică eu, ca şi cetăţean, ca om 
care văd ce înseamnă greutatea de a plăti consumul, vin cu un tarif mai mare, nu 
cred că va fi o soluţie care să împace şi programul de investiţii şi ceea ce poate 



suporta populaţia, ori acest lucru trebuie să fie într-un echilibru", a adăugat 
vicepreşedintele ANRE. 
 
Pe de altă parte, Mircea Man a subliniat că, pe gaz, sunt peste 100 de UAT-uri, 100 
de primării care au extinderi ori înfiinţări de distribuţii, ceea ce înseamnă că există o 
preocupare reală şi în acest sens. 
 
"Chiar dacă astăzi spunem că viitorul nu este al sistemelor de distribuţie pe gaz, eu 
cred că este un mare pas înainte de a aduce acel confort şi în UAT-uri pentru 
dezvoltare, pentru noi capacităţi de producţie", a mai spus Mircea Man. 
AGERPRES/(AS - autor: Nicoleta Bănciulea, editor: Andreea Marinescu, editor 
online: Ady Ivaşcu) 
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energetice-sunt-foarte-bine-reprezentate-la-bursa--1360273 
 
Companiile energetice sunt foarte bine reprezentate  la burs ă, România fiind, 
ca şi capitalizare, pe a treia pozi ţie în Europa Central ă şi de Est, dup ă Polonia 
şi Austria, dar înaintea Ungariei şi Cehiei, a declarat miercuri pre şedintele 
Bursei de Valori Bucure şti (BVB), Radu Hanga la o conferin ţă pe energie.  
 
"Ne poziţionăm foarte bine acum. Luând în calcul dimensiunea economiei şi 
provocarea mare pentru noi, ca şi bursă, este una singură, aceea de a susţine cât 
mai bine companiile româneşti listate la bursă, pentru a le creşte vizibilitatea şi a le 
asigura accesul la finanţare", a precizat Radu Hanga. 
 
Referindu-se la discuţiile despre energia verde, preşedintele BVB a spus că în 
Europa, România este printre cele mai puţin poluante ţări, împreună cu Grecia, 
Bulgaria, Portugalia şi Spania, iar statele care poluează cel mai mult sunt "cam de 
două ori trei ori peste noi per capita", referindu-se în special la SUA. "Spre 
surprinderea multora, China este poate la jumătate, ca poluare, pentru că produce, 
dar nu consumă, ci exportă", a afirmat Hanga. El a menţionat că sunt două moduri 
de a măsura poluarea, adică să o măsori acolo unde e produsă sau acolo unde se 
consumă produsul. 
 
Ziarul Bursa a organizat miercuri a XII-a ediţie a conferinţei "Energia în priză", printre 
temele propuse fiind proiectele şi strategiile companiilor energetice în contextul geo-
politic actual şi necesarul de investiţii în sistemul energetic românesc. 
AGERPRES/(AS - autor: Cristian Anghelache, editor: Mariana Nica, editor online: 
Ady Ivaşcu) 
 


